
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 

VDZ Scheidsrechtersacademie: fluiten met meer plezier  
 

In gesprek met scheidsrechterscoördinator Roy Bosman over de 

VDZ Scheidsrechtersacademie   

 

 

Fluiten met meer plezier – De Volharder 

 

1 van 3 

 

Grote uitdaging voor voetbalvereniging VDZ 
 
Clubscheidsrechters zijn van cruciaal belang. Zonder scheidsrechter kan er niet worden gespeeld. Al 
jaren is er een groot tekort aan scheidsrechters op alle niveaus. Daarom heeft VDZ sinds 2018 een 
scheidsrechtersacademie. Hiermee willen we meer (jeugd)leden, ouders en andere vrijwilligers 
opleiden tot gediplomeerd clubscheidsrechter.  
 
De VDZ Scheidsrechtersacademie houdt zich bezig met het werven, opleiden en begeleiden van 
clubscheidsrechters. Waarbij de scheidsrechter gezien wordt als een sportman of sportvrouw, met 
dezelfde ambities en uitdagingen als de voetballers van VDZ. Ook willen we een omgeving scheppen 
waarin iedere scheidsrechter met respect wordt behandeld, met plezier kan fluiten en zich veilig voelt 
vóór, tijdens en na een wedstrijd. Dus fluiten met meer plezier. Daarover sprak De Volharder (clubblad 
VDZ) met Roy Bosman, scheidsrechterscoördinator van de VDZ Scheidsrechtersacademie. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

"Een bal heb je nodig om te scoren, 
maar een scheidsrechter om het doelpunt toe te kennen.” 

Roy Bosman, scheidsrechterscoördinator VDZ 

 
Wie is Roy Bosman?  
 

Laten we beginnen bij het begin, wie is Roy Bosman? ‘Ik zal het kort houden. Ik ben 22 jaar, woon 
sinds een paar jaar in Heelsum en ben in het dagelijkse leven buschauffeur. Sinds anderhalf jaar 
voetbal ik bij VDZ, als keeper, in het vijfde mannenteam. Een vriend vroeg me. Ik moest er even over 
nadenken, want voetbal is nieuw voor mij. Ik heb jaren gekeept bij een handbalclub.  
 
Mijn eerste kennismaking met VDZ was gelijk een wedstrijd fluiten. Ik had aangeboden om een 
oefenwedstrijd te fluiten. Die avond heb ik nog snel de spelregels geleerd, spelregelbewijs gehaald en 
de volgende dag stond ik op het veld om de wedstrijd in goede banen te leiden.’ 

 

Scheidsrechterscoördinator Roy Bosman 
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Hoe word je scheidsrechterscoördinator?  
 
Dat is niet zo moeilijk vertelt Roy: ‘Naast het keepen heb ik in mijn jeugd ook op internationaal niveau 
handbalwedstrijden gefloten. Op mijn 15e werd ik scheidsrechterscoördinator bij mijn club en dat heb 
ik een paar jaar gedaan. Dat vond ik wel een uitdaging met veel verantwoordelijkheid. Ik was vooral 
bezig met het werven, instrueren, inplannen en begeleiden van handbalscheidsrechters. Omdat 
Jeroen Westen, de scheidsrechterscoördinator van VDZ, aangaf na 5 jaar het coördinatorstokje te 
willen overdragen, kwam men al snel bij mij. De handbalclub had 250 leden, VDZ heeft er 1500. Dat is 
wel een verschil. Het lijkt me mooi om mijn ervaring van het handbal te gebruiken bij zo’n grote 
voetbalvereniging. Kijken of het bij VDZ ook lukt. Er is veel ambitie en er wordt veel gepraat, maar 
leden en ouders moeten wel in actie komen, anders lukt het niet.’   
 

Wat wil je bereiken met de VDZ Scheidsrechtersacademie?  
 
Roy heeft een aantal duidelijke doelen voor ogen. Eerst wil Roy zijn voorganger Jeroen Westen 
complimenteren en bedanken. ’Jeroen heeft als pionier de afgelopen jaren bergen werk verzet. De 
scheidsrechtersacademie is een begrip, er is een groep trouwe clubscheidsrechters en er ligt een 
goede basis aan cursussen, kleding en materiaal. Die lijn wil ik allereerst voortzetten, en daarna kijken 
waar we nog zaken kunnen verbeteren.’ Want zo zegt Roy: ‘Met 1500 leden, 80 teams en 40 tot 50 
thuiswedstrijden per week zijn er veel clubscheidsrechters nodig. Op langere termijn willen we 
doorgroeien naar 75 tot 100 goed opgeleide clubscheidsrechters. Van pupillenscheidsrechters tot aan 
KNVB scheidsrechters, in elke categorie voldoende. Ik zeg altijd: "Een bal heb je nodig om te scoren, 
maar een scheidsrechter om het doelpunt toe te kennen.”’  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mooie ambities, hoe pak je het aan? 
 
Daar heeft Roy een duidelijk beeld bij: ‘Vanaf komend seizoen gaan we meteen bij de jeugd aan de 
slag. Jong geleerd is oud gedaan. Voor jeugdspelers O13/O14 organiseren we een spelregelavond, 
met meteen een vlaginstructie voor de ouders zodat er ook genoeg clubgrensrechters zijn. Verder 
krijgen alle O15-jeugdspelers een korte scheidsrechterscursus en kunnen ze alvast met fluiten 
oefenen bij jeugdtoernooien. Vanaf O16 kunnen jeugdspelers als vrijwilligerswerk kiezen voor 
clubscheidsrechter. Daarmee hopen we van onderaf het scheidsrechterskorps uit te breiden, maar dat 
duurt even.  
 

Ook wil ik herkenbaar aanwezig zijn langs de velden, zeker in het begin. Beschikbaar zijn om vragen 
te beantwoorden en hier en daar een wedstrijd te fluiten. Elke scheidsrechter heeft zijn eigen verhaal, 
deze verhalen probeer ik waar nodig te gebruiken. Vooral om nieuwe scheidsrechters te motiveren, 
maar ook vooraf te instrueren over mogelijke situaties die zich kunnen voordoen. Verder gaan we 
actief clubscheidsrechters werven onder seniorenleden, ouders en andere vrijwilligers. Maar ik doe het 
zeker niet alleen.’, zo besluit Roy zijn betoog: ‘Er is een nieuwe scheidsrechterscommissie met 
planners en praktijkbegeleiders. Samen stippelen we de koers uit en verdelen we alle taken.’ Roy 
heeft er zin in, dat maakt het gesprek wel duidelijk.  
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Waarom zou je clubscheidsrechter worden? 
 
Onbekend maakt onbemind zeggen we vaak, en zo is het met fluiten ook. Roy somt een paar 
voordelen op: ‘Als scheidsrechter ben je lekker aan het sporten en bewegen. Je ontwikkelt je ook op 
persoonlijk vlak. Je leert de leiding nemen, beslist snel, communiceert duidelijk, lost discussies tussen 
spelers op en je zorgt voor goed teamwork tussen spelers, begeleiding en grensrechters. Zaken die 
voor een scheidsrechter van belang zijn, maar ook naast het veld goed van pas komen. 
 
Het geeft veel voldoening als het dankzij jouw leiding een sportieve wedstrijd is en beide teams met 
een glimlach van het veld stappen. Zoals Jeroen Westen altijd zei: “Fluiten is niet zo moeilijk als het 
lijkt en het is veel leuker dan je denkt.” Je kunt diverse scheidsrechterscursussen volgen, bij VDZ en 
de KNVB. Praktijkbegeleiders en ervaren scheidsrechters begeleiden je bij cursussen en het fluiten 
van de eerste wedstrijden. Je krijgt een scheidsrechterstenue en een attributenset van de club.  
Als je wilt kun je eerst een proefwedstrijdje fluiten om te kijken of het wat is. Carriere maken als 
scheidsrechter kan ook. In het verleden zijn clubscheidsrechters regelmatig doorgestroomd naar 
hogere KNVB-regionen. En, als clubscheidsrechter hoef je geen ander vrijwilligerswerk bij VDZ te 
doen als je minstens 8 wedstrijden per seizoen fluit, dus dat is mooi meegenomen. Je kunt ook vaste 
clubscheidsrechter worden van een team, bijvoorbeeld het team van je kind of van een voetbalvriend. 
Wat dat betreft zijn er veel mogelijkheden, dus neem gerust contact op als je meer wil weten’, zo 
besluit Roy zijn hele waslijst aan voordelen.  
 

"Fluiten is niet zo moeilijk als het lijkt, 
en het is veel leuker dan je denkt.” 

Jeroen Westen, initiatiefnemer VDZ Scheidsrechtersacademie. 
 

Heb je nog laatste tip voor de leden? 
 
Als afsluiter heeft Roy nog een sterke wens: ‘Ik hoop dat elke scheidsrechter respect krijgt van alle 
spelers, coaches en toeschouwers langs de lijn. Wij doen dit vrijwilligerswerk met plezier. Elke situatie 
is anders, maar wij blijven te allen tijden sportief naar elkaar. Ik zie graag dat spelers het spel sneller 
hervatten omdat zij weten wat de regels zijn. O ja, trainers, laat iedereen goed oefenen op het 
ingooien, dat scheelt ook een hoop tijd, en misschien haal je er wel een scoringskans uit.’ 
 
Het realiseren van zo’n ambitieuze scheidsrechtersacademie kun je als amateurvoetbalvereniging niet 
alleen. Vandaar nog een laatste oproep van Roy: ‘Het zou helpen als er bedrijven of instellingen zijn 
die VDZ willen steunen bij het verder ontwikkelen van de scheidsrechtersacademie. Het is een mooie 
en nuttige manier om invulling te geven aan de maatschappelijke doelen van een organisatie.’   
 
Volharding doet zegevieren. Ook met de VDZ Scheidsrechtersacademie. 
Roy, bedankt voor dit gesprek en heel veel succes met de VDZ Scheidsrechtersacademie.  
 
De Volharder, clubblad VDZ.  
 
 
 

  

Meer informatie over de 
VDZ Scheidsrechtersacademie 
vind je op: www.vdz-arnhem.nl. 

Scheidsrechterscoördinator 
Roy Bosman is te bereiken via: 
scheidsrechter@vdz-arnhem.nl. 
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